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Protokół Nr 6 

z posiedzenia Komisji  Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku, 

odbytego w dniu 24.04.2015r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 12:00 – 13:50. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka     - Waldemar Kuszewski 

2. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej - Danuta Zawidzka 

3. Koordynator Sportu Gminnego    - Piotr Kriese 

4. Nauczyciel w-f  SP Więcbork    - Anna Klamrowska 

5. Nauczyciel w –f Gimnazjum Więcbork   - Tomasz Bykowski 

6. Nauczyciel w-f Gimnazjum Więcbork   - Michał Słoma 

7. Nauczyciel w-f SP Zakrzewek    - Mariola Osowska 

8. Nauczyciel w-f ZS Sypniewo    - Radosław Lach 

9. Nauczyciel w-f ZS Jastrzębiec    - Przemysław Paterek 

10. Koordynator Kompleksu Boisk „ORLIK”  - Agnieszka Bykowska 

 

Przewodnicząca Komisji p. Beata Kopta powitała wszystkich zebranych, przypominając 

jednocześnie tematykę obrad spotkania, która obejmowała: 

 
1. Sport szkolny  spotkanie z koordynatorem sportu szkolnego p. Piotrem Kriese oraz nauczycielami 

wychowania fizycznego z poszczególnych szkół, a w tym: 

 przyjęcie informacji od koordynatora  na temat funkcjonowania kultury fizycznej na terenie 

gminy w roku szkolnym 2014/15, 

 sprawozdanie z działalności animatora boiska sportowego "ORLIK" oraz informacja  

o funkcjonowaniu  boiska wielofunkcyjnego przy Gimnazjum w Więcborku, 

 plan współpracy nauczycieli wychowania fizycznego w roku szkolnym 2014/15 w zakresie 

sportu szkolnego, 

 stan  kondycji fizycznej dzieci i młodzieży – nauczyciele poszczególnych szkół, 

 osiągnięcia sportowe uczniów poszczególnych szkół, 

2. Sprawy różne. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Zgodnie z przyjętym porządkiem jako pierwszy głos zabrał Koordynator Sportu 
Gminnego p. Piotr Kriese. Poniżej przedłożona informacja. 
 
Gminny związek sportowy w oparciu o Wojewódzki Kalendarz Igrzysk Młodzieży Szkolnej 

oraz Kujawsko-Pomorskiej Gimnazjady  na ternie naszej gminy organizuje szereg zawodów 
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sportowych min. biegi przełajowe indywidualne i sztafetowe ,gry zespołowe (piłka nożna, 

mini siatkówka, mini koszykówka ,koszykówka, siatkówka, piłka nożna halowa)  zawody 

lekkoatletyczne (indywidualne dla gimnazjów , oraz trójbój i czwórbój dla szkół 

podstawowych  ).  

Na początku każdego roku szkolnego przygotowywane są kalendarze imprez sportowych dla 

uczniów naszej gminy.(załączniki nr.1 i 2) . 

         W zawodach indywidualnych uczniowie naszej gminy za zajęcie pierwszych trzech 

miejsc nagradzani są pamiątkowymi dyplomami  natomiast w zawodach drużynowych 

dyplomami i pucharami. 

         Oprócz  zawodów ujętych w kalendarzu  dzieci biorą udział w „biegu wiosny” , 

siatkówce plażowej oraz wielu zawodach organizowanych okazjonalnie przez szkoły i inne 

instytucje.  

          Zawodami podsumowującymi roczny szkolny sezon sportowy są zawody 

lekkoatletyczne „jestem najlepszy” . Uczniowie za zajęcie pierwszych trzech miejsc w każdej 

konkurencji otrzymują dyplomy medale i nagrody rzeczowe. Na podsumowaniu nagrodami 

rzeczowymi nagrodzeni zostają uczniowie , którzy osiągnęli najlepsze wyniki sportowe 

podczas zawodów wojewódzkich i powiatowych. 

         Szkolny związek sportowy oprócz organizacji zawodów organizuje również dowozy na 

zawody gminne , powiatowe i wojewódzkie . 

 

 

Zał. 1 

KALENDARZ  IGRZYSK MŁODZIEŻY SZKOLNEJ   KUJAWSKO- POMORSKIEGO 

SZKOLNEGO ZWIĄZKU SPORTOWEGO 

SZKÓŁ PODSTAWOWYCH 

na rok szkolny 2014/2015 

Grupa wiekowa – 13 lat  

Gmina  WIECBORK.................. 

 

L.P Dyscyplina 

sportu 

Zawody 

gminne 

Zawody 

powiatowe 

Zawody 

wojewódzkie 

Uwagi 

 dziewczęta chłopcy  

1 Biegi 

przełajowe 

Indywidualne 

17.09  godz.  

9,30 Stadion 

Wiecbork 

17.09. godz.  

9,30 Stadion 

Wiecbork 

22.09 godz. 

9,30 stadion 

Sępólno 

8.10.2014  

2 

 

Biegi 

przełajowe 

6.10.2014 

godz.  9,30 

Stadion 

6.10.2014. 

 godz.  9,30 

Stadion 

10.10. 

godz. 9,30 

lasek miejski 

22.10.2014  
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sztafetowe Wiecbork Wiecbork Sępólno 

3 Piłka  

nożna 

19.09. 2014 

godz.  9,30  

SP Wiecbork 

19.09. 2014 

godz.  9,30 

 SP Wiecbork 

24.09.2014 

Godz.10.00 

SP 1 Sępólno 

20.10.2014  

4 Unihokej 

 

  23.10.2014 18.11.2014  

5 Tenis stołowy 

drużyna 

  1.02.2015 

Kamień 

10.02.2015  

6 Tenis stołowy 

indywidualny 

  Kamień   

7 Pływanie 

 

XII(pk) XII  8.12.2014  

8 Dwa ognie 06.2015 SP.Pęperzyn    

9 Siatkówka 

plażowa 

 

  15.06.2015   

10 Mini  

koszykówka 

12.02.2015 

 SP Runowo 

g.9,30 

12.02.2015 

 SP Runowo 

g.9,30 

1.03.2015 

 SP Runowo 

g.9,30 

18-

19.03.2014 

 

11 Mini piłka 

siatkowa 

13.01.2015 SP 

Runowo g.9,30 

14.01.2015 SP 

Runowo g.9,30 

16.01.2015 SP 

Kamień g.9,30 

27.01.2015  

12 Czwórbój 

LA 

20.05.2015 

9,30 Stadion 

Wiecbork 

20.05.2015 

9,30 Stadion 

Wiecbork 

25.05.2015 

Stadion 

Sępólno 

9.06.2015  

13 Trójbój 

LA 

22.05.2015 

9,30 Stadion 

22.05.2015 

9,30 Stadion 

25.05.2015 

Stadion 

8.06.2015.  



4 
 

Wiecbork Wiecbork Sępólno 

14. Mini piłka 

ręczna 

  13.11.2014   

 

Zał. 2 

 

 KALENDARZ  KUJAWSKO- POMORSKIEJ GIMNAZJADY  

 KUJAWSKO- POMORSKIEGO SZKOLNEGO ZWIĄZKU SPORTOWEGO 

 

na rok szkolny 2014/2015 

Grupa wiekowa – 14-16 lat  

Gmina  WIĘCBORK............ 

 

L.P Dyscyplina 

sportu 

Zawody 

gminne 

Zawody 

powiatowe 

Zawody 

wojewódzkie 

Uwagi 

 dziewczęta chłopcy  

1 Biegi 

przełajowe 

Indywidualne 

17.09.2014   

godz.  9,30 

Stadion 

Wiecbork 

17.09.2014   

godz.  9,30 

Stadion 

Wiecbork 

22.09 godz. 

9,30 stadion 

Sępólno 

8.10.2014 

Bydgoszcz 

 

2 Biegi 

przełajowe 

sztafetowe 

6.10.2014 godz.  

9,30 Stadion 

Wiecbork 

6.10.2014 godz.  

9,30 Stadion 

Wiecbork 

10.10. 

godz. 9,30 

lasek miejski 

Sępólno 

24.10.2014 

Bydgoszcz 

 

3 Unihokej 

 

  10.11.2014 20-

24.11.2014 

 

4 Tenis stołowy 

drużyna 

  1.02.2015 

kamień 

12.02.2015.  
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5 Piłka 

ręczna 

14.11.2014 

G.Wiecbork 

14.11.2014 

G.Wiecbork 

20.11.2014 

Kamień g.9,45 

2-4 12.2014.  

6 Pływanie 

 

XII pk XII  8.11.2013  

7 Piłka 

siatkowa 

12.01.2015 

 G. Wiecbork 

12.01.2015 

 G. Wiecbork 

16.01.2015  3-5.02.2015  

8 Koszykówka 

 

3.03.2015 

G.Więcbork 

3.03.2015 

G.Więcbork 

5.03.2015 

G.Więcbork 

18-

20.03.2015 

 

9 Szachy 

 

  12.01.2014 .  

10 Piłka 

nożna 

26.09.2014 

SP. Wiecbork 

g.9,30 

26.09.2014 

SP. Wiecbork 

g.9,30 

1.10.2014 

Stadion 

Kamień g.9,45 

21.10.2014  

11 Lekka 

atletyka 

-liga szkolna 

  15.05.2015 

Stadion 

Sępólno 

  

12 Lekka 

atletyka 

-indywidualna 

18.05.2015 

Stadion 

Więcbork 

18.05.2015 

Stadion 

Więcbork 

22.05.2015 

Stadion 

Sępólno 

2.06.2015  

13 Siatkówka 

Plażowa 

  15.06.2015 

Kamień 

  

14 Piłka nożna 

halowa 

  20.03.2015. 

Kamień 

-  

 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję pytając, jaki budżet Koordynator Gminny ma 

ustalony na rok 2015 i czy jest on wystarczający. 

 

Pan Kriese odpowiedział, że budżet roku 2015 jest ustalony na poziomie roku ubiegłego tj.  

w wysokości 15.000,00 zł. Większość tej kwoty rozchodowana jest na zapewnienie dojazdu 

na zawody uczniom. Realizowane jest to, co musi być. Na zorganizowanie czegoś ponadto, 

posiadana kwota jest zbyt mała. Problemem jest też w tym kontekście np. wynajęcie 
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profesjonalnego sędziego na zawody poziomu gimnazjalnego, czy zapewnienie opieki 

medycznej, która powinna być praktycznie na wszystkich zawodach ale przy takim 

dofinansowaniu stara się by była ona na wszystkich większych  imprezach sportowych. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała również, czy budżet jest w jakiś sposób przez Koordynatora 

uzgadniany, czy też jest on narzucony odgórnie. 

 

Pan  Piotr Kriese odpowiedział, że przez ostatnie lata budżet był narzucany odgórnie, i to co 

otrzymywał, wspólnie z Księgową BOOS  starał się tak rozdysponować, by wszystko udało 

się spiąć. 

 

Przewodnicząca Komisji prosiła też o uściślenie czy w kwocie 15.000,00 zł mieści się 

wynagrodzenie koordynatora oraz, czy w przypadku kiedy w danym roku nie zostanie 

wykorzystana kwota przeznaczona na zakup sprzętu, może zostać ona przesunięta na kolejny 

rok np. na sfinansowanie przewozów. 

 

Pan Piotr Kriese potwierdził, że w kwocie o której mowa mieści się wynagrodzenie 

Koordynatora, a kwoty nie wykorzystane w danym roku można przesuwać na kolejny rok. 

 

Pan Tomasz Bykowski odnosząc się do informacji złożonej przez Koordynatora  

i stwierdzenia, że gminne szkoły nie mają możliwości skutecznego rywalizowania na 

zwodach odbywających się na wyższych poziomach. Jego zdaniem może czas pomyśleć  

o tym, by np. zawody pływackie rozegrać na poziomie gminnym, proponując dzieciom  

i młodzieży tego typu aktywność. Pływnie jest jedynie przykładem, takim może być również 

piłka ręczna.  Na poziomie gimnazjalnym organizujemy imprezy zgodnie z kalendarzem 

Szkolnego Związku Sportowego rozgrywając zawody gminne i powiatowe, a młodzież  

i trenerzy zadowoleni są, że mogą poznać tą dyscyplinę sportu i grę zespołową. 

 

Burmistrz Więcborka zabierając głos stwierdził, że wszyscy mamy świadomość tego, jak 

trudno jest przebić się w dyscyplinach drużynowych. Poziom na etapie województwa jest 

rzeczywiście niejednokrotnie znacznie wyższy niż ten, który można osiągnąć na terenie 

naszej gminy. Zastanawiał się, czy w takim układzie nie warto byłoby się zastanowić nad 

rozwinięciem dyscypliny niszowej, w której łatwiej byłoby się przebić. Są gminy, które taką 

właśnie dyscyplinę sobie znalazły i odnoszą sukcesy. Licząc się w województwie, a nawet 

wyżej. 

 

Pan Michał Słoma przedstawił pomysł, jaki padł w Kujawsko-Pomorskim Związku Sportu, 

który zakładał, żeby w rozgrywkach na poziomie wojewódzkim nie uczestniczyły szkoły 

mistrzostwa sportowego. Taka propozycja padła i póki co dotyczyła ona szczebla szkół 

średnich. Trudno powiedzieć, czy opcja ta zostanie podjęta, czy też upadnie. 

 

Pan Piotr Kriese mówił, że trudno młodzieży szkolnej z terenu gminy Więcbork konkurować 

ze szkołami Włocławka, Bydgoszczy, Inowrocławia do których odbywa się nabór 

specjalistyczny np. pod siatkówkę, czy koszykówkę i szkoły te regularnie uczestniczą w lidze. 

Swego czasu na naszym terenie była liga powiatowa siatkówki, bardzo dobrze to 

funkcjonowało i gdyby znalazł się ktoś kto, by to pociągnął mogłoby się to przerodzić  

w konkretne sukcesy chociażby na szczeblu powiatowym.   

 

Radny Wojciech Janicki pytał o sekcję siatkówki tj. czy była ona prowadzona w ramach 

zajęć dodatkowych, czy były to zajęcia prowadzone odpłatnie, bądź w formie wolontariatu? 
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Pan Michał Słoma wyjaśnił, że zajęcia prowadzone były w ramach Uczniowskiego Klubu 

Sportowego. Były to zajęcia bezpłatne. Otrzymano jedynie dotacje na zakup siatki, piłek  

i nagród na zakończenie ligi. Od roku obserwuje coraz mniejsze zainteresowanie imprezą 

drużyn z poszczególnych szkół w powiecie. 

 

Pan Tomasz Bykowski uzupełniając powyższe stwierdził, że na brak zainteresowania 

złożyły się takie elementy, jak chociażby poświęcenie kilku sobót w roku bez gratyfikacji  

i brak delegacji na dojazd dla nauczyciela prowadzącego. Zatem każdy sobie znalazł taką 

formę działalności, czy zarobkowania, która jest bardziej efektywna.  

 

Radny Wojciech Janicki wskazał, że jego zdaniem osiąganie sukcesów w sporcie, to przede 

wszystkim regularna, systematyczna praca treningowa. Żeby osiągać sukcesy muszą być 

prowadzone jakieś zajęcia dodatkowe, a z tego co mu wiadomo w budżetach szkół nie ma 

środków na tego typu zajęcia. Szkolne koła sportowe realizowane są w ramach dziewiętnastej 

i dwudziestej godziny. Budując sukces i wynik sportowy trzeba poświęcić więcej czasu na 

pracę treningową, a na to z kolei nie ma wystarczającej ilości środków. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński przyznał, że rzeczywiście rywalizacja z dużymi miastami jest 

trudna, bo tam „jest w czym wybierać”. W jego mniemaniu dużą rolę w wychwytywaniu 

talentów sportowych odgrywać powinni nauczyciele wychowania fizycznego, którzy  

w trakcie prowadzonych zajęć potrafią ocenić predyspozycje danego ucznia.  Ważne jest też 

to, aby szkoły współpracowały z sekcjami klubów sportowych, gdzie dane umiejętności 

można byłoby intensywniej rozwijać.  

 

Radny Janicki odpowiadając przedmówcy zapewnił, że nauczyciele doskonale zdają sobie 

sprawę z rzeczy, o których radny wspominał i wiedzą, co mają robić. Gminna Liga Piłki 

Siatkowej prowadzona była w ramach wolontariatu ale nikt nie będzie togo robił wiecznie. 

Żeby robić zajęcia dodatkowe na większą skalę i poszerzyć ofertę takich zajęć muszą być na 

to stosowne środki, a tych póki co w budżetach poszczególnych szkół nie ma. Poza tym 

współpraca z klubami sportowymi jest wdrożona, co widać na przykładzie klasy sportowej. 

Cyklicznie też  odbywają się turnieje piłki koszykowej pomiędzy UKS szkół podstawowych  

i UKS gimnazjum.  

 

Dyrektor BOOS wypowiadając się w kwestii deficytów budżetów szkół w zakresie 

możliwości organizacji zajęć dodatkowych zauważyła, że być może na ten problem 

należałoby  spojrzeć szerzej i odpowiedzieć sobie na pytanie, czy tego typu forma aktywności 

musi leżeć stricte w budżecie  i kompetencji szkoły, czy też może zorganizowania tego  

w innej formie np. w ramach klubu funkcjonującego w mieście.  

 

Radny Janicki mówił, że wszystkie koła jak dotąd sportowe, przyrodnicze, czy inne 

prowadzone są w szkołach. Nauczyciele piszą programy w ramach których pozyskiwane są 

środki na różnorodne zajęcia skupiając młodzież szkolną. Nie wydaje mu się jednak, by 

wszystkie zainteresowania można było poprzez to realizować i w ten sposób rozwijać. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję.  
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W kolejnym punkcie krótka informację na temat funkcjonowania przy SP Więcbork 

Kompleksu Boisk „ORLIK” przedstawiła animatorka p. Agnieszka Bykowska. 

 

Kompleks boisk otwarty został z dniem pierwszego marca. Po uruchomieniu działalności 

zakupiony został nowy sprzęt będący na wyposażeniu obiektu tj. siatki, piłki sprzęt do 

badmintona, skakanki itp. nawiązana została również współpraca z klubami sportowymi,  

w tym Klubem MGLKS „GROM” Więcbork, którego poszczególne sekcje odbywają treningi 

na obiekcie. Treningi prowadzi również sekcja piłki nożnej dziewcząt. która na boisku 

rozegrała dwa mecze towarzyski z Fuks Wielowicz. Ponadto mecz taki rozegrała również 

sekcja Orlików Klubu „GROM” z Krajna Sępólno. W chwili obecnej trwa Liga Orlika  

w ramach której systematycznie, co dwa tygodnie odbywają się  mecze. Cały czas  

w godzinach pracy „OLIKA” prowadzone są zajęcia animacyjne – ruchowe: piłka 

koszykowa, mini hokej itp. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy dostępność obiektu „ORLIK” jest wystarczająca, czy 

też jest potrzeba by rozpiętość godzinowa w jakiej jest on udostępniany jest niedostateczna. 

W godzinach dopołudniowych z kompleksu boisk korzysta szkoła, zatem dopiero  

w godzinach popołudniowych możliwe jest  korzystanie przez zainteresowanych. 

 

Pani Agnieszka Bykowska podała, że obiekt poza godzinami pracy szkoły otwarty jest od 

godz. 16:00 – 21:00 w weekendy w godz. 12:00 – 14:00 – 21:00. Jest to też uzależnione od 

miesiąca, gdyż jak wiadomo w okresie wakacyjnym w Więcborku przebywa sporo turystów, 

którzy również są zainteresowaniu korzystaniem z obiektu. 

 

Przewodnicząca Komisji chciała wiedzieć, jak wygląda działalność „Orlika” w wakacje,  

a konkretnie w czasie kiedy w SP Więcbork odbywają się letnie kolonie. Wówczas do 

południa z boisk zapewne korzystają uczestnicy koloni. 

 

Pani Agnieszka Bykowska wyjaśniła, że w tym czasie grafik jest tak rozpisywany żeby 

dostępność do obiektu dla osób z zewnątrz była większa w godzinach popołudniowych. 

Generalnie animatorzy mają do wypracowania określona liczbę godzin, z których muszą się 

rozliczyć. Godziny należy rozpisać tak, by w miesiącu zrealizować tj. 160 godzin, którymi 

związani są umową.  

Przewodnicząca Komisji prosiła o dookreślenie, jakie grupy wiekowe najczęściej korzystają 

z „ORLIKA”. 

 

Pani Agnieszka Bykowska przekazała, że najliczniejszą grupą korzystających są dzieci  

w wieku szkoły podstawowej w tym trenujący piłkę nożną zarówno chłopcy, jak i dziewczęta. 

Regularnie uczęszczają też seniorzy – sekcja „GROM” oraz grono osób dorosłych. W grupie 
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tej jest również młodzież ponad gimnazjalna. Współpraca w zakresie udostępniania obiektu 

nawiązana została także z Placówką Opiekuńczo – Wychowawczą, której wychowankowie 

również aktywnie spędzają czas na boiskach. 

 

Przewodniczącą Komisji interesował także stan techniczny obiektów. Pytała, czy zostały 

przeprowadzone niezbędne przeglądy techniczne i obiekt jest bezpieczny dla korzystających. 

 

 

Pani Agnieszka Bykowska mówiła, że pewien problem stanowi skarpa, która dwa lata 

wcześniej podczas ulewnych deszczy znacznie się obsunęła. Teraz na szczęście aura jest 

sprzyjająca i nic takiego nie miało miejsca ale sama na to właśnie zwróciłaby uwagę.  

W kolejnym roku należałoby też pomyśleć o zakupie nowych materacy ochronnych na słupki. 

Poza tym stan techniczny jest dobry. 

 

Pan Tomasz Bykowski, który funkcje animatora „ORLKIKA” pełnił w roku 2014 zabrał 

głos odnosząc się do podnoszonej powyżej kwestii dostępności obiektu w sezonie letnim. 

Mówił, że obiekt jest pięknie położony wśród ośrodków wczasowych i turyści chętnie z niego 

korzystają. Problem z korzystaniem występuje podczas upalnych dni. Wtedy większość 

przenosi się na obiekty sportowe zlokalizowane przy plaży miejskiej, gdzie jest bliski kontakt 

z wodą, natomiast „ORLIK” odwiedzają w godzinach popołudniowych, kiedy słońce już nie 

jest tak intensywne. W roku bieżącym będzie z tym jeszcze większy dylemat, gdyż wycięto 

naturalną osłonę w postaci drzew  ale to problem czysto techniczny. Generalnie obłożenie na 

„ORLIKU” jest dosyć spore, tak że czasem trudno wygospodarować wolna przestrzeń. 

Bardziej oblegane jest boisko dolne, górne nieco mniej ale to z racji tego, że jest ono 

ograniczone praktycznie do gry w koszykówkę.  

 

Pan Michał Słoma z kolei mówił o tym, co dzieje się na boisku wielofunkcyjnym przy 

więcborskim gimnazjum. Obiekt jest mniejszej wielkości ale wynajmowany jest zarówno 

dzieciom, młodzieży, osobom dorosłym, rodzinom, jak i Placówce Opiekuńczo-

Wychowawczej. Jeżeli chodzi o stan techniczny boiska, to jest on dobry ale przydałoby się 

kilka zabezpieczeń technicznych od strony szkoły /popękana siatka stalowa/. Woźny w miarę 

możliwości stara się to zabezpieczać ale na większe prace nie ma zabezpieczonych środków 

w budżecie szkoły. Obiekt jest nieoświetlony więc działa nieco krócej niż „ORLIK” ale  

w weekendy też są na obiekcie dzieci i jest to wykorzystywane. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy  do dyrekcji kierowane są wnioski o naprawienie szkód 

lub zabezpieczenie środków w budżecie. Takie wnioski można przedkładać przed ustaleniem 

budżetu na kolejny rok. Jeżeli takie środki się znajdą, być może uda się takie zadanie 

zaplanować. 
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Takich wniosków nie składamy ale na bieżąco, to co zostaje zauważone jest zgłaszane  

i najczęściej woźny naprawia, to tym, czym dysponuje i może naprawić. Większe zadania, to 

większy nakład – p. Słoma. 

Radna Beata Lida powiedziała, że w kwestii finansów trudno jest dyskutować, bo tych jest 

mało i zawsze było mało. Niemniej wskazanym byłoby, gdyby Gminny Koordynator  

i Animator Orlika  wszelkie pomysły przelewać na papier i finanse. Jeżeli coś jest napisane  

i złożone np. u Dyrektor BOOS, względnie u Burmistrza zazwyczaj trafia na posiedzenie 

Komisji Oświaty /…/, gdzie jest przez radnych analizowane. Sprawy poruszane przez 

obecnych na spotkaniu są ważne, a nawet bardzo ważne i należy o nich rozmawiać. Jeżeli 

chodzi o boisko wielofunkcyjne, to jej zdaniem odpowiedzialnym w tej kwestii jest Dyrektor 

Placówki, który jest władny zaplanować pieniądze w budżecie na utrzymanie w dobrym 

stanie boiska sportowego. 

 

Pan Michał Słoma podkreślił, że o problemie wie i on i dyrekcja. Nie  mają tego, co prawda 

złożone na piśmie ale rozmawiają ze sobą, jak każdy podwładny z szefem. Co z tym zrobi 

dyrektor, czy ma środki żeby coś z danym problemem zrobić nie leży w jego gestii.  

 

Pan Tomasz Bykowski dodał do powyższego, że dyrekcja ma znacznie większy problem niż 

ten dotyczący ogrodzenia boiska wielofunkcyjnego, a mianowicie konieczność zmierzenia się 

z wyzwaniem jakim jest remont sali gimnastycznej w budynku szkoły.  

 

Przewodnicząca Komisji pytała przedstawiciela ZS w Sypniewie o pomysł, jaki ma szkoła 

na udostępnianie sali w godzinach popołudniowych i jej szersze wykorzystanie. 

 

Pan Radosław Lach odpowiedział, że nie czuje się upoważniony do udzielania tego typu 

informacji. Nie jest dyrektorem szkoły, czy wicedyrektorem. Szkoła nadal funkcjonuje  

w dwóch budynkach, on osobiście reprezentuje Gimnazjum, a na nowej sali był raptem może 

cztery - pięć razy. Miał takie pomysły i propozycje, jako kandydat w październiku ale nie 

został zrozumiany, więc nie czuje się teraz kompetentny żeby opowiadać, jak należy 

wykorzystywać salę. Szkoła pracuje do godz. 15:00, o której też jest ostatni odwóz i po tej 

godzinie już żadne z dzieci, z okolicznych wiosek już do szkoły nie wróci. Jeżeli nie będzie 

pieniędzy na dowóz dzieci sala ta będzie stała pusta, podobnie, jak ma to miejsce  

w Wąwelnie, Sośnie i innych miejscowościach. Brak środków na dodatkowe zajęcia oznacza, 

że te zajęcia w szkole nie będą prowadzone. Jeżeli z sali chcą skorzystać Kluby  

np. „GWIAZDA” Sypniewo, czy „TIME” Lubcza, robią to w ramach porozumienia  

z dyrektor i sala jest im udostępniana.  

 
Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przeszła do kolejnego punktu porządku obrad tj. 

planu współpracy nauczycieli wychowania fizycznego w roku szkolnym 2014/15 w zakresie 

sportu szkolnego, 

 

Przewodnicząca Komisji prosiła o krótkie informacje, czy współpraca ta przebiega 

prawidłowo i czy w tym zakresie nasuwają się zaproszonym jakieś konkretne wnioski bądź 

uwagi. Względnie sugestie odnośnie potrzeby zmian lub wprowadzenia usprawnień. 

 

Pan Radosław Lach wskazał na problem dotyczący dojazdów z dziećmi i młodzieżą 

Pęperzyna, Zabartowa, Jastrzębca  na spotkania sportowe – zawody.  Większość tego typu 

spotkań odbywa się w Więcborku. O ile młodzież z Więcborka może przyjść na sparing  do 

sali gimnastycznej Centrum Edukacyjnego lub LO na pieszo, o tyle Sypniewo, żeby coś 

takiego zorganizować musi mieć transport z zawodowym kierowcą, żeby móc dojechać.  
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W takim przypadku generuje to szkole koszty, a jak wiadomo  środków tych w budżecie nie 

ma. Pozostają wiec „sami, sobie” podobnie, jak Pęperzyn, Jastrzębiec itd. Poza Więcborkiem 

nie ma w okolicy „Orlików”, więc po południu życie sportowe zamiera. W związku  

z powyższym wnioskował o zapewnienie, jakiś niewielkich środków w budżetach szkół, aby 

te mogły chociaż raz w miesiącu przyjechać  na dwie – cztery godziny do Więcborka  

i rozegrać mecze kontrolne. To przyciąga młodzież, bo każdy zainteresowany jest 

przynależnością do takiej sportowej grupy, gdzie może rozwijać dodatkowo swoje 

umiejętności. Wspomniał przy tej okazji o uzdolnionej uczennicy trenującej tenis ziemny, 

wychowance p. Marcina Kogut, która zajęła III miejsce w Województwie. Dziewczynka 

pochodzi z gospodarstwa, więc popołudniami ma swoje obowiązki. Problemem jest dowóz 

dziewczynki w godzinach popołudniowych na trening do Więcborka. 

 

Rodzic – powiedziała radna Lida.   

 

Rodzic ma powiedzmy 50 ha i mnóstwo pracy. Poza tym nie każdy rodzic jest na tyle 

świadomy, nie wierzy, że grając w tenisa ziemnego może jej córka zostanie drugą Agnieszką 

Radwańską. Chodzi o normalny udział dzieci w zajęciach, o ich ogólnodostępność, a sukces 

się sam pojawi  – p. Lach. 

 

 

W kolejnej części spotkania nauczyciele poszczególnych szkół przedstawili sytuację  

w zakresie stanu  kondycji fizycznej dzieci i młodzieży.  

 

SP Runowo Krajeńskie – analiza w klasach I – III, w których możliwe jest realizowanie 

zajęć gimnastyki korekcyjnej wykazała: 

 

 kl. I – ok. 70%  dzieci skierowanych na gimnastykę korekcyjną, 

 kl. II – nieco niżej niż 70% dzieci skierowanych na gimnastykę korekcyjną, 

 kl. III – więcej niż 70% dzieci skierowanych na gimnastykę korekcyjną. 

 

Te dzieci powinny uczęszczać na gimnastykę korekcyjną – ponad 70%. Kiedy po kl. III 

przechodzą do dalszego etapu nauki nic w tej materii się nie dzieje tj. wady nie są 

eliminowane, bo nie ma na to godzin. W SP Runowo na gimnastykę tego typu przeznaczone 

są dwie godziny, a grupa liczy ponad czterdzieści dzieci. Rodzice wożą dzieci na rehabilitację 

do ośrodka zdrowia ale dwutygodniowa rehabilitacja i tak niewiele pomoże, bo ćwiczenia 

muszą być systematyczne. Kiedyś na posiedzeniu Komisji Oświaty /…/ akcentowano ten 

problem i maiły się pojawić dodatkowe godziny na ten cel ale nic z tego nie wyszło. W tej 

chwili problem się pogłębia. 

 

SP Zakrzewek – problem jest podobny, jak w szkole w Runowie. W planie pracy szkoły jest 

przeznaczona zaledwie jedna godzina tygodniowo na zajęcia korekcyjne. Liczba dzieci 

według przeprowadzonej analizy wzrasta. W kl. I poziom utrzymuje się od lat na 

niezmiennym poziomie, natomiast w kl. III problem dotyczy 90% uczniów, podobnie jest  

w kl. II. Według informacji pielęgniarki szkolnej dzieci sześcioletnie, które za rok trafią do  

kl. I w ponad 90% kwalifikują się na gimnastykę korekcyjną. Zajęcia grupę 

dwudziestopięcioosobową dzieli na dwie grupy i robi zajęcia po pół godziny raz w tygodniu. 

Skutek tych  zajęć jest raczej mizerny. Dzieci jest zbyt dużo, wady zróżnicowane i brakuje 

czasu na właściwe podejście do problemu. Problem dotyczy również grupy uczni ów kl. IV – 

VI, której gimnastyka korekcyjna  nie obejmuje, a wady pozostają. 
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Gimnazjum Więcbork – w arkuszu organizacyjnym Gimnazjum nie ma ujętej gimnastyki 

korekcyjnej, wiec problem niejako nie istnieje. Niemniej jeżeli w szkołach podstawowych 

grupa uczniów z wskazaniem oscyluje w granicach 70%-90%, to w Gimnazjum zapewne jest 

to  około 70%. Gimnastyka korekcyjna, to zdaje się relikt z dawnych czasów, gdzie dzieci 

jeszcze aktywnie spędzały popołudnia – zdrowiej. Teraz tryb życia się zmienił i uczniowie 

gros czasu spędzają właściwie w pozycji siedzącej, bądź w szkole, bądź w domu przed 

komputerem. Symboliczne godziny zajęć korekcyjnych niczego nie zmienią, należałoby 

raczej problemem zainteresować rodziców i wskazać jakie ćwiczenia powinny być 

wykonywane. Ważne jest jakie nawyki wyrobią u dzieci rodzice szkoła może jedynie 

wspomóc pewne działania. 

 

Przewodnicząca Komisji  zapytała o frekwencję na zajęciach wychowania fizycznego tzn. 

czy jest ona stu procentowa, czy też uczniowie często korzystają ze zwolnień lekarskich.  

 

Pan Tomasz Bykowski  stwierdził, że o dziwo w ostatnich latach, ilość osób które mają 

całkowite zwolnienie z lekcji w-f jest coraz mniejsze – są to jednostki. Jest grupa uczniów, 

którzy maja częściowe zwolnienie. Jeżeli chodzi o Gimnazjum Więcbork frekwencja na 

lekcjach jest dosyć przyzwoita. 

 

SP Więcbork Pani Anna Klamrowska – dzieci na tym etapie nauczania mają naturalną 

potrzebę ruchu i problem nadmiernej ilości zwolnień praktycznie nie istnieje. W klasach IV – 

Vi pojawiaj się jednostkowe przypadki, gdzie dziecko ma chorobę przewlekłą lub wadę 

wrodzoną i wtedy faktycznie jest zwolnienie całkowite.  

 

Radna Beata Lida podsumowując problematykę poruszaną na posiedzeniu wypunktowała 

cztery wnioski, które nasunęły się w trakcie dyskusji.: 

 aby odbywały się zajęcia dodatkowe zajęcia sportowe po zajęciach szkolnych, nauczyciel 

winien mieć zapłacone pomimo tego, że obowiązuje czterdziesto godzinny tydzień pracy, 

 aby organizować współzawodnictwo szkolne systematycznie w soboty musi być 

zapewniony dowóz autobusem szkolnym, 

 warto byłoby przeliczyć godzinowe potrzeby dzieci w zakresie prowadzenia zajęć 

korekcyjnych w poszczególnych szkołach i ewentualnie przeznaczyć środki na dodatkowe 

zajęcia, które pozwolą na wyeliminowanie wad postaw u dzieci, 

 szkoła ma w 100% objąć opieką i wychowaniem dzieci /w kontekście wypowiedzi  

p. Radosława Lach/ - może warto tu zdaniem radnej pójść raczej w pedagogizację 

rodziców i uświadamiania ich, jaka jest ich rola. 

Pan Lach podał przykład dziewczynki, która rokuje na przyszłość, a świadomość rodzica nie 

jest do końca pełna i nie ma on poczucia wartości własnego dziecka i przekonania, że trzeba 

też w to dziecko inwestować na przyszłość. Radna zaznaczyła, że takie wnioski wyciągnęła  

i tak odebrała  stawiany problem. Prosiła, by ewentualnie sprostowano jej  przemyślenia. 

 

Radny Wojciech Janicki  podał, że wydaję mu się, że w swojej wypowiedzi, jako 

nauczyciela nie chodziło mu o to, że nauczyciel ma mieć zapłacone za zajęcia dodatkowe,  

a wręcz zaznaczył że nauczyciele robią wiele godzin zajęć w formie wolontariatu – on 

osobiście w UKS. Jego sugestia dotyczyła sytuacji, kiedy np. nie będzie miał kto takich UKS 

prowadzić, a poza tym nie ma żadnej dodatkowej tego typu oferty dla uczniów. Nie tyle 

uważa, ze należą się nauczycielowi dodatkowe godziny płatne ale dobrze by było, gdyby takie 

były. Jest to satysfakcja z prowadzenia takich zajęć oraz forma dodatkowego wynagrodzenia 

dla nauczyciela ale wszyscy wiedzą jakim budżetem dysponują i co można z niego 
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wygospodarować. Na dziś takich środków nie ma i jego wypowiedź była tylko i wyłącznie 

jego własną sugestią. 

 

Radna Lida prosiła, by jej słów nie odbierać w żaden sposób jako atak, bo nie taki miała 

zamiar. Wywołała problem, by dogłębniej poruszyć temat. Uważa jednak, że bardzo 

poważnie należałoby podejść do uświadamiania rodziców i ich roli w życiu dziecka na etapie 

szkolnym.  

 

Pan Lach zastanawiał się, czy ktoś z obecnych odebrał jego wypowiedź podobnie jak radna, 

bo jeżeli tak nie ma nic więcej do dodania. Podał jedynie, że bez wielkich nakładów pracy są 

talenty, tylko nie bardzo wiadomo, co z nimi dalej robić. Ci ludzie – rodzice pracują i walczą 

o chleb. Nie powiedział, że oczekuje od nich  czegokolwiek. Pedagogizacja rodziców – jak 

najbardziej, to się robi i o tym się mówi. Gmina, jako organ zarządzający, winien mieć jakieś 

obowiązki względem szkoły. Najlepiej żeby zajęcia pozalekcyjne prowadziły UKS lub 

stowarzyszenia rodziców /bez udziały środków z budżetu Gminy/. Dobrze byłoby też zebrać 

rodziców w obiekcie szkolnym i uświadomienie im, że jeżeli chcą mieć zdrowe dzieci to nich 

wiozą je do szpitala na rehabilitację, a jak chcą zrobić coś sami niech np. wożą dziecko na 

basen lub na grę tenisa na Polonii. Rodzice płacą podatki w Gminie Więcbork i ta winna mieć 

też jakieś obowiązki.  

 

Przewodnicząca Komisji uściśliła, że radna podała jedynie swoje konkluzje prosząc o ich 

ewentualne sprostowanie. Przedmówca przedstawił swój punkt widzenia – wyjaśnił sprawę  

i o to chodziło. Posiedzenia Komisji są po to, by o pewnych rzeczach rozmawiać, wyjaśniać 

wątpliwości i miało to też miejsce w tej sytuacji.  

 

Radna Lida przyznała, że rzeczywiście odniosła wrażenie, że p. Lach odebrał jej wypowiedź 

jako atak. Sama jest rodzicem i ma świadomość jakie obowiązki w związku z tym na niej 

spoczywają. O pewnych rzeczach powinno się rozmawiać i trzeba rozmawiać choć w tej 

chwili zdaje sobie sprawę, że dyskusją traktowana jest w kategoriach „pogadają, pogadają,  

a i tak nic z tego nie zostanie zrealizowane”. Wszyscy mają świadomość, że budżet jest z roku 

na rok coraz bardziej ograniczony, a masy spraw – obowiązków finansowych cedowanych na 

samorządy jest coraz więcej. Burmistrz ma w wielu przypadkach „związane ręce”. Spotykając 

się w takim czy innym gronie chce się wypracować wspólny kierunek działania, aby nam 

wszystkim żyło się lepiej w gminie.  

 

Radny Kałaczyński nawiązując do tematyki problemów zdrowotnych dzieci i młodzieży 

zauważył, że każdy świadomie wybiera swój zawód i winien potem, to czego się nauczył 

przekazać dalej. W przypadku nauczyciela w-f  dotyczyć to będzie wskazania zdrowych 

nawyków i pokazać na czym polega zdrowy tryb życia. Skoro też tak wiele dzieci cierpi na 

wady postawy, to dlaczego nauczyciele w ramach zajęć wychowania fizycznego nie wdrażają 

ćwiczeń, które skorygowałyby ten problem. 

 

Burmistrz Więcborka przysłuchując się toczącej dyskusji stwierdził, że problem poruszony 

przez p. Lach jest bardzo złożony. Wszyscy dorośli, nie tylko rolnicy, ale wszyscy za tzw. 

„chlebem” są zaganiani i zawsze tego czasu brakuje. Niejednokrotnie też brakuje tego czasu 

rodzicom dla dzieci. Obserwuje to również u siebie ale ma świadomość, że chce aby dziecko 

uczestniczyło w jakiś dodatkowych zajęciach. Wszyscy mieszkańcy płacą podatki ale ostatnio 

da się zaobserwować coraz większą w związku z tym roszczeniowość. W świadomości wielu 

tkwi przeświadczenie, że jeżeli już zapłaciło się podatek w obojętnie jakiej wysokości, to 

można wymagać, żądać i oczekiwać. Nie można tu oczywiście generalizować, bo postawa 
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traka nie dotyczy wszystkich ale jest to zjawisko odczuwalne. Szkoła uczy i wychowuje ale 

jeżeli rodzice nie będą spełniać swoich obowiązków wychowawczych względem dziecka 

szkoła nie jest w stanie ich w tym wyręczyć. Sam niejednokrotnie „stawiając wszystko na 

głowie” organizuje transport, by dowieźć dzieci na zajęcia dodatkowe. Problem tego typu jest 

częsty nie tylko na wsi. Sytuacja Gminy jeżeli chodzi o budżet, jest trudna, środków brakuje 

na wiele rzeczy. Na spotkaniu z dyrektorami szkół mówił, że daleki jest od oszczędzania na 

szkołach ale należy mieć świadomość, że do podstawowego działania szkół tj. do płac 

nauczycieli musimy dopłacać ok. 2.000.000,00 zł. Pytanie, co można byłoby w ramach tej 

kwoty zrobić. Wie, że w szkołach dzieje się dużo a wielu nauczycieli traktuje swój zawód jak 

misję, czy powołanie i robie wiele poza swoimi obowiązkami, i za to też w tym miejscu 

dziękuje. Nie za wszystko jesteśmy w stanie zapłacić i na wszystko dać pieniądze ale na 

pewno edukacja dotycząca rodziców też jest bardzo ważna. Rodzic winien się czuć 

współodpowiedzialny.  

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję przechodząc do punktu dotyczącego 
osiągnięć sportowych uczniów poszczególnych szkół. 

 

Przewodnicząca Komisji pytała, czy w szkołach przyznawane są stypendia za szczególne 

osiągnięcia sportowe. Czy nauczyciele wychowania fizycznego wiedzą, że mogą występować 

z wnioskami o nagradzanie za te osiągnięcia.  

 

Pan Radosław Lach powiedział, że w sypniewskim Gimnazjum tak się praktykuje. Nagrody 

przyznawane są dwukrotnie – na I semestr nauki i na koniec roku szkolnego. Są to 

odpowiednio od jednej – dwóch osób. 

 

Przedstawiciele pozostałych obecnych na spotkaniu szkół potwierdzili, że i w ich placówkach 

gratyfikacje tego typu są przyznawane. 

 

Przewodnicząca Komisji podała, że temat wywołany został dlatego, że z tego co słyszała na 

posiedzeniach Komisji Oświaty /…/ poprzedniej kadencji przewijał się pomysł utworzenia 

dodatkowej puli środków na gratyfikowanie uczniów z znaczącymi wynikami sportowymi. 

Wiadomo, że takiej puli dodatkowych środków nie ma ale warto wnioskować na koniec 

semestru, czy koniec roku zgodnie z zapisami w regulaminem o tą formę nagradzania 

uczniów z wynikami sportowymi, tym bardziej, że są to pojedyncze przypadki. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła też pismo Wicedyrektor ZS Sypniewie skierowane do 

Koordynatora Sportu Gminnego, w którym zgłasza ona ofertę otwartości i gotowości  do 

współpracy z zainteresowanymi klubami. Za cenną wskazuje w nim pomoc Koordynatora  

w przypadku utworzenia harmonogramu z wykorzystaniem sali sportowej przy ZS  

w Sypniewie.  

  

Koordynator Sportu Gminnego odnosząc się do wspomnianej powyżej motywacji uczniów 

uznał, że można byłoby również zmotywować nauczycieli. Nauczyciele są co prawda 

motywowani przez dyrektorów ale jeżeli podopieczny, któregoś z nauczycieli w-f osiąga 

rzeczywiście szczególne wyniki sportowe na szczeblu wojewódzkim i ma tu na myśli 

medalistów wojewódzkich, to może z urzędu warto byłoby nagrodą Burmistrza, takiego 

pedagoga wyróżnić.  

 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że dyrektor danej szkoły z radą pedagogiczną 

wnioskuje o nagrodę Burmistrza. 

 



15 
 

Dyrektor BOOS w kwestii nagród mówiła, że ich zasady przyznawania reguluje odrębna 

uchwała. Wnioski spływają bezpośrednio ze szkół, dyrektorzy wskazują osoby desygnowane 

do objęcia tą nagrodą. Wniosek taki mogą też złożyć związki zawodowe, jak i sam  

p. Burmistrz. Niemniej jednak należy pamiętać, że wspomniana uchwała reguluje również,  

to w jakiej wysokości planuje się na to środki. Tak naprawdę każda szkoła ma te środki  

w swoim budżecie. Jest to punkt wyjściowy pułap kwotowy będący do dyspozycji  

z przeznaczeniem na nagrody. Zgodnie z uchwałą wnioski spływają do BOOS, następnie 

analizowane są z Burmistrzem i podejmowana jest w tym zakresie decyzja. Dyrektor danej 

placówki wnioskuje względem nauczycieli placówki nie robi tego jednakże względem siebie. 

W przypadku dyrektora szkoły, to burmistrz wnioskuje o taką nagrodę lub związki 

zawodowe. 

 

Pan Radosław Lach  zapytał o stan przygotowań do Igrzysk Sportowców Wiejskich, która 

odbędzie się w roku 2016 w Chełmnie. Chciał wiedzieć, czy powołana została już jakaś 

komisja lub koordynator. Na stronie internetowej, z tego co widział, podane są już minima 

olimpijskie, stąd też pytanie czy Gmina przewiduje jakieś kroki tzn. spotkania  

z nauczycielami, instruktorami, trenerami itp. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że sprawie się przyjrzy, gdyż nie wie co w tej materii 

wpłynęło do Urzędu Miejskiego. Uważał, że o tych sprawach na pewno powinien wiedzieć 

koordynator. Nie wyobraża sobie jednak, żeby gmina Więcbork nie była na tych Igrzyskach 

reprezentowana.  

 

Koordynator Sportu Gminnego stwierdził, że poprzednie Igrzyska były „bardzo 

zaniedbane”. Pewne terminy były „przespane” i część rzeczy była robiona „z marszu”. Nie 

chciałby, aby taka sytuacja miała miejsce ponownie. Zatem lepiej byłoby, gdyby ktoś się 

temu przyjrzał i dochował wszystkich terminów, a jeżeli już coś się będzie działo to najlepiej 

zrobić zebranie z ludźmi zainteresowanymi, z ludźmi którzy w tym uczestniczą i wtedy 

będzie można zacząć działać. Takie pisma przychodzą zazwyczaj do Gminy  

 

Pan Michał Słoma powiedział, że z Gimnazjum w Więcborku skontaktowała się pani  

z Gminy i przekazała że przyszły terminy i zapytał, czy ktoś chciałby coś prowadzić. 

Zasugerował, ze dobrze byłoby spotkać się z osobami, które już kiedyś coś w tym zakresie 

robiły i prowadziły i mają rozeznanie. Z tego, co usłyszał spotkanie takie będzie 

zorganizowane. Ważne jest rzeczywiście pilnowanie terminów i monitorowanie na bieżąco 

spraw z tym związanych. 

 

Burmistrz Więcborka mówił, że na pewno jakieś materiały i informacje dotyczące Igrzysk 

spłynęły. Pozostaje mu ufać, że pracownica która się tym zajmuje dopilnuje wszelkich 

terminów. Niemniej temat zgłębi i pełną informację otrzymają wszyscy zainteresowani.  

W pierwszej kolejności skierowana zostanie ona do koordynatora Sportu Gminnego p. Kriese. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

 

W sprawach różnych Komisja zajęła się rozpatrzeniem wniosku mieszkańca gminy  

w sprawie umieszczenia na pomniku „Orła Białego” w Więcborku sześciu tabliczek 

upamiętniających wydarzenia historyczne, w których uczestniczyli mieszkańcy Więcborka  

/pismo stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu do wglądu w biurze RM/: 
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Odnośnie powyższego Komisja zredagowała pismo - odpowiedź wnioskodawcy  

w następującej treści: 

 

„W odpowiedzi na Pana wniosek z dnia 16.03.2015r. dotyczący montażu tabliczek 

upamiętniających miejsca walk i deportacji mieszkańców Więcborka na pomniku Orła 

Białego informuję, że pismem Burmistrza Więcborka przekazany został on do rozpatrzenia 

według właściwości Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku.

 Powyższa Komisja rozpatrując postulaty uznała, że trudno podjąć jej decyzję bez 

wiarygodnych i udokumentowanych materiałów z instytucji posiadających dane na  

ww. tematy. 

 Ponadto zwróciła uwagę na to, że odręcznie sformułowane pismo jest mało czytelne, 

dlatego też aby można było poprawnie odczytać wszystkie zawarte w nim petycje uprzejmie 

prosi się o  napisanie go pismem maszynowym.” 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu 

 

/-/ Beata Kopta 

 

 


